

٢٠٥ مليون ربال صافى أرباح مجموعة قطر للتأمين في الربع الأول من عام ٢٠٢٥م

مو افقة مجلس الإدارة على تأسيس فرع فالسعودية، خاضع لمو افقات الجهات الرقابية

أبرز مؤشرات الأداء في الربع الأول من 2025:

- 2.8مليار ربال قطري إجمالي الأقساط المكتتبة
- نمو بنسبة 17% في العمليات المحلية والإقليمية بمنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا
 - 229مليون ريال قطري دخل من الاستثمارات ومصادر أخرى
 - 76مليون ربال قطري نتائج خدمات التأمين
- بلغ صافي الأرباح قبل تأثير الضر ائب المتعلقة بالركيزة الثانية (وقبل حقوق الأقلية) مبلغ 215 مليون ربال قطري، بزيادة نسبتها
 11% عن الفترة المنتهية في 31 مارس 2024
 - نتائج مالية قوية ونمو متسارع في الأسواق الإقليمية للمجموعة

أعلنت مجموعة قطر للتأمين ("شركة قطر للتأمين"، "قطر للتأمين")، الشركة الرائدة في قطاع التأمين بدولة قطر ومنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، عن تحقيق صافي أرباح قوي بلغ 205ملايين ربال قطري خلال الربع الأول من عام 2025، مقارنة بـ 194مليون ربال قطري للفترة ذاتها من عام 2024، مقارنة بـ 194مليون ربال قطري للفترة ذاتها من عام 2024. جاء هذا الإعلان عقب اجتماع مجلس الإدارة الذي عُقد يوم أمس، 29 أبريل 2025، برئاسة سعادة الشيخ حمد بن فيصل بن ثاني جاسم آل ثاني، رئيس مجلس إدارة المجموعة، حيث تم اعتماد البيانات المالية للربع الأول.

وأكد سعادة الشيخ حمد بن فيصل آل ثاني أن المجموعة تواصل التزامها الراسخ بتعزيز العائد على السهم ودعم مسيرة نمو الاقتصاد الوطني في مختلف قطاعاته، مشددًا على أن نمو الشركة مستمر بثبات من خلال تنفيذ الاستراتيجية التي أقرها مجلس الإدارة، بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030 وتحت القيادة الحكيمة لحضرة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد بن خليفة آل ثاني، أمير البلاد المفدى – حفظه الله.

وفي هذا السياق، صرح سعادة رئيس مجلس الإدارة قائلاً:

"تعكس نتائج الربع الأول من العام استمرار نهجنا القائم على تحقيق نمو مستدام ومربح، حيث بلغ صافي الربح 205 ملايين ربال قطري، بنمو قدره 6%. كما واصلت أقساط التأمين المباشرة في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا تسجيل نمو قوي بنسبة 17% على أساس ربع سنوي. وقد نجحنا في تعزيز قاعدة رأس المال من خلال انتقاء المخاطر بعناية، والخروج من المحافظ الدولية ذات الهوامش المنخفضة، مما أتاح لنا التوسع الانتقائي والمُجدي. ومع بدء تعافي الأسواق، نواصل التزامنا بتسريع التحول الرقمي، وتعزيز الابتكار القائم على احتياجات العملاء، للحفاظ على موقعنا الربادي".

وأضاف سعادته:

لقد أسهمت استثماراتنا في الأتمتة واعتماد نهج قائم على البيانات في رفع كفاءتنا التشغيلية وتسريع وتيرة الإنجاز. كما أطلقنا إطار العمل البيئي والاجتماعي والحوكمة (ESG) وشكّلنا لجنة للاستدامة بهدف ترسيخ هذه المبادئ في جميع عملياتنا. في عام 2025، نركّز على تعميق حضورنا في الأسواق، وتعزيز ربادتنا الرقمية، والالتزام بأعلى معايير الحوكمة المؤسسية. وقد وافق مجلس إدارة مجموعة قطر للتأمين على المضى قدمًا في



التوسّع الاستراتيجي نحو السوق السعودي، في خطوة تُجسّد التزام المجموعة بالنمو الإقليمي المدروس، وتعكس رؤيتها طويلة الأمد لترسيخ حضورها في أحد أكثر أسواق التأمين حيوية في المنطقة. ويُعد هذا التوسّع، الخاضع للموافقات التنظيمية من الجهات الرقابية في قطر والسعودية، امتدادًا طبيعيًا لقدرات المجموعة الرقمية وخبرتها التشغيلية، وانسجامًا مع تطلعاتها لتعزيز القيمة المستدامة للمساهمين والعملاء على حدّ سواء."

من جانبه، صرّح السيد سالم خلف المناعي، الرئيس التنفيذي لمجموعة قطر للتأمين، قائلاً:

"تؤكد نتائج الربع الأول من عام 2025 مجددًا نجاح استراتيجيتنا الهادفة إلى بناء محفظة مخاطر متوازنة تُركز على الأخطار قصيرة الأجل، ما يعزز نمو أرباح مستقر ومستدام. فقد سجلنا نتائج خدمات تأمينية بلغت 76 مليون ربال قطري، وإجمالي إيرادات استثمار و إيرادات أخرى بقيمة 229 مليون ربال قطري، و صافي أرباحًا بلغت 205 ملايين ربال قطري، وقد بلغ صافي أرباح مساهمي الشركة الأم 201 مليون ربال قطري، في تأكيد واضح على اتساق الأداء الربحي للمجموعة واستدامة النمو عبر مختلف قطاعات أعمالنا الأساسية"

وأضاف: "رغم التحديات العالمية والإقليمية، بما فها تقلبات السوق وتراجع أسعار التأمين، تمكّنا من تحقيق صافي أرباح بقيمة 215 مليون ربال قطري، بزيادة 11% عن نفس الفترة من العام الماضي، قبل احتساب أثر متطلبات الركيزة الثانية التي بدأ تطبيقها في عام 2025".

وتابع المناعي: "استمرار تركيزنا على كفاءة العمليات والأتمتة أدى إلى تحسينات ملموسة في تقليل التكاليف وتسريع تقديم الخدمات. كما شهد تطبيق QIC تطويرًا لافتًا، بإضافة خدمات تشمل تأجير السيارات، والحجز الذكي لخدمات الإصلاح، وغسيل المركبات، وتقييم السيارات المستعملة لحظيًا، مما يعزز مكانتنا كأكثر شركات التأمين ابتكارًا في قطر".

وأشار إلى أن الأقساط المكتتبة في المنطقة بلغت 1.7 مليار ريال قطري في الربع الأول، مسجلة نموًا بنسبة 17% على أساس ربع سنوي، وأصبحت تشكل 59% من إجمالي أقساط المجموعة، مقارنة بأقل من 20% في عام 2021.

واختتم المناعي حديثه قائلاً: "فوزنا بجائزة 'شركة التأمين للعام' في جوائز II MENA لعام 2025 للعام الرابع على التوالي هو شهادة على تميزنا الاستراتيجي والعملياتي. نواصل توسيع منصتنا الرقمية والاستفادة من تحليلات البيانات لتعزيز الاكتتاب والانضباط المالي. نحن في موقع ممتاز لاقتناص فرص النمو المستقبلية في قطر والمنطقة، وتقديم قيمة مضافة ومستدامة لجميع أصحاب المصلحة".

أداء الاستثمارات:

رغم استمرار حالة عدم اليقين العالمي الناتجة عن التوترات الجيوسياسية والتجارية بين الاقتصادات الكبرى، والتي ألقت بظلالها على الأسواق المالية، نجحت مجموعة قطر للتأمين في تحقيق دخل ثابت من الاستثمارات ومصادر أخرى بلغ 229 مليون ربال قطري في الربع الأول من عام 2025، مقارنة ب245 مليون ربال قطري في الفترة ذاتها من عام 2024. وبلغ العائد على الاستثمار 5%، مقابل 5.3% في العام السابق، فيما واصلت المجموعة الحفاظ على محفظة استثمارية متنوعة ومتزنة، منسجمة مع استراتيجيتها طويلة الأجل في توزيع الأصول.



توسّع استر اتيجي في السوق السعودي:

ضمن رؤيتها الطموحة للتوسع الإقليمي، تقدمت المجموعة بمقترح لإنشاء فرع لشركة قطر للتأمين في المملكة العربية السعودية، أحد أكبر أسواق التأمين نموًا في المنطقة، وذلك بعد استيفاء المتطلبات التنظيمية. ويُتوقع أن يبلغ حجم السوق السعودي للتأمين 105.3 مليار ريال سعودي بحلول عام 2029، بمعدل نمو سنوي مركب يبلغ 8.9 .%وهدف نموذج الفرع إلى توظيف البنية التحتية التقنية المتقدمة للمجموعة وخبرتها الإقليمية، بما يتماشى مع البيئة التنظيمية الداعمة، والإصلاحات الجاربة في إطار رؤية السعودية 2030. كما سيلتزم الفرع المقترح بمتطلبات رأس المال والتنظيم، مع هيكل حوكمة وربحية واضح، ما يعزز من مكانة المجموعة كلاعب رئيسي في أسواق الخليج.

التميّز والابتكار:

في يناير 2025، حصلت قطر للتأمين على جائزة "شركة تأمين العام في قطر" من جوائز) MENA IR سابقًا (MENA IR ، وللسنة الرابعة على التوالي، تقديم تقديم الدولة .ويعكس هذا التتويج نجاح المجموعة في تقديم حلول تأمينية متعددة القنوات تشمل التطبيق الفائز بجوائز والبوابة الإلكترونية، وتوسيع حضورها في قطاع التجزئة بدول الخليج، بما يضمن راحة العملاء وحمايتهم المالية وطمأنينتهم.

تعزيز الربادة الرقمية:

واصلت المجموعة تطوير منصبها الرقمية في الربع الأول من 2025، مع تحديثات نوعية على تطبيق QIC ، تضمنت خدمات جديدة مثل حجز سيارات بديلة من الوكالات المعتمدة، وجدولة إصلاح المركبات، وتلميعها، وغسيلها في المنزل، بالإضافة إلى إطلاق أداة "فاحص السعر" لتقييم السيارات المستعملة فورياً. كما توسّعت شبكة مزودي الخدمات ضمن التطبيق، تعزيزًا للجودة والراحة .وفي إنجاز دولي، استعرضت المجموعة حلولها التأمينية المستقبلية في "قمة الوبب" – أكبر مؤتمر عالمي للتكنولوجيا – حيث شاركت وحدة المشاريع الرقمية التابعة لها في تنظيم ورش عمل وندوات بالتعاون مع مجلس قطر للبحث والابتكار، ناقشت مستقبل تكنولوجيا التأمين، والشركات الناشئة، وفرص الاستثمار .كما ارتفع الطلب على منتجات التأمين الرقمي، خاصة على السفر، قبل عطلة عيد الفطر، ما يعكس ثقة العملاء المتزايدة بالخدمات الرقمية المتطورة للمجموعة.

التحول الرقمي والشراكات العالمية:

استثمرت المجموعة في ثلاث شركات ناشئة رائدة في مجال التأمين الرقمي MIC Global) ، وMIC Global، وDigital Petroleum، وDigital Petroleum، وDigital Petroleum، وDigital Petroleum، وDigital Petroleum، والتأمين المنصة الرقمية، بهدف تسريع النمو في أسواق الخليج وآسيا وأفريقيا .كما عقدت شراكة استراتيجية مع "الفردان للسيارات"، لدمج خدماتها ضمن المنصة الرقمية، مما يعزز تجربة العملاء من أصحاب السيارات الفاخرة في قطر.

المسؤولية المجتمعية ودعم التراث:

عززت قطر للتأمين التزامها بالمواطنة المؤسسية من خلال دعم ورعاية فعاليات وطنية بارزة، منها مهرجان كتارا الدولي للخيل العربية، وماراثون Ooredoo، إلى جانب كونها شركة التأمين الرسمية لبطولة البنك التجاري قطر ماسترز 2025، مما يعكس التزامها بدعم الرياضة والتراث الوطني والمبادرات المحتمعية.



الاحتفاء بالكوادر والإرث المؤسسى:

احتفلت المجموعة بالذكرى الـ20 لتأسيس شركتها التابعة في سلطنة عمان(OQIC) ، كما كرّمت 83 موظفًا ضمن جوائز الخدمة الطويلة السنوية، بينهم اثنان تجاوزا 35 عامًا من العطاء، في تجسيد لثقافتها المؤسسية التي تضع الإنسان في جوهر أولوباتها.

الاستدامة والحوكمة البيئية والاجتماعية:(ESG)

تماشيًا مع أهداف قطر الوطنية لتقليل انبعاثات الكربون بنسبة 25% بحلول 2030، وضعت المجموعة إطارًا شاملًا للحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية تمت المصادقة عليه من قبل مجلس الإدارة. كما أنشئت لجنة متخصصة لضمان دمج مبادئ الاستدامة في مجالات الاكتتاب والاستثمار، ما يعزز من التزام المجموعة بالشفافية، والممارسات المسؤولة، وربادتها في بناء مستقبل أكثر استدامة ومرونة لقطاع التأمين.

نبذة عن مجموعة قطر للتأمين:

تأسست في عام 1964 كأول شركة تأمين وطنية في قطر، وهي شركة مساهمة عامة مدرجة في بورصة قطر. واليوم، تُعد من كبرى شركات التأمين في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا من حيث الأقساط المكتتبة والأصول، وتبلغ قيمتها السوقية أكثر من 7 مليارات ريال قطري. بفضل سجلها الحافل الممتد لأكثر من 60 عامًا، تواصل المجموعة ربادتها كأفضل شركة تأمين رقمية في قطر والمنطقة.

لمزيد من المعلومات حول شركة قطر للتأمين، يرجى زبارة www.qic-group.com



QIC Group Reports Robust Net Profits of QAR 205 million for Q1 2025

Board of Directors Approves Establishing a Branch in Saudi Arabia, subject to Regulatory Approvals

Q1 2025 Highlights

- Gross written premiums for Q1 2025 at QAR 2.8 billion.
- Domestic and MENA operations grew gross written premiums by 17% year-on-year.
- The investment and other income of the Group for Q1 2025 was QAR 229 million.
- The Group has posted Insurance service results of QAR 76 million in Q1 2025.
- Pre-Pillar II global tax provision, QIC's net profit before minority interest reached QAR 215 million, reflecting 11% growth year-on-year on a comparable basis.
- Strong financial results and accelerated growth in the Group's regional markets.

Qatar Insurance Group ("QIC Group", "QIC"), the leading insurer in Qatar and the MENA region, has announced a robust net profit of QAR 205 million for the first quarter of 2025, up from QAR 194 million in Q1 2024. The results were approved during the Board of Directors meeting held on 29th April 2025, presided over by Sheikh Hamad bin Faisal bin Thani Jassim Al Thani, Chairman of QIC Group.

Commenting on the results, **Sheikh Hamad bin Faisal Al Thani, Chairman of QIC Group, stated:** "QIC's Q1 2025 results continue to reflect our consistent and stable bottom line focused growth with net profits of QAR 205 million at a 6 % overall growth. While our direct MENA Gross Written Premiums continued to grow at 17% Q2Q, our disciplined risk selection and exit from low-margin international portfolios have strengthened our capital base and underpinned selective growth. As market conditions normalize, we are fully committed to accelerating our digital transformation and expanding customer-centric innovations to sustain our leadership position across the region.

Sheikh Hamad bin Faisal Al Thani **added:** "Strategic investments in automation and data-driven decision-making have enhanced our operational efficiency and turnaround times. With the launch of our ESG framework and the establishment of our Sustainability Committee, we are embedding environmental and social responsibility into every aspect of our business. In 2025, we are focused on deepening market penetration, advancing digital leadership, and upholding the highest standards of governance. As part of our regional growth strategy, we are moving forward with plans to enter the Saudi market—subject to regulatory approvals—marking a significant step in expanding our footprint across the GCC.""

Group Chief Executive Officer, Mr. Salem Khalaf Al Mannai, said: "Q1 2025 results are once again the testament of QIC Group's successful execution of its set strategy to build up a well-diversified and balanced risk portfolio focussed in shorttail risks which will deliver consistent and stable bottom-line driven growth. Operational excellence remains at the core of our strategy. In Q1 2025, we delivered Insurance Service Results of QAR 76 million, net investment and other income of QAR



229 million, and consolidated net profit of QAR 205 million. The consolidated net profit attributable to shareholders of the parent stood at QAR 201 million. These results demonstrate robust momentum across our core business lines."

While the global and regional markets were highly volatile and challenging, QIC Group has delivered a net profit of QAR 215 million with a 11% growth in bottom line for the period (before the impact of Pillar II, which is effective from 2025)

As the global insurance rates continue to soften and decline, we continue to maintain our growth momentum and our Gross written premium growth as per plan, generated through our direct regional operations and international operations through Antares Lloyds Syndicate, London

Mr. Salem Khalaf Al Mannai further stated: "Our relentless focus on process optimization and automation is yielding tangible gains in cost efficiency and service speed. Enhancements to the QIC App, including seamless car rentals, repair services, car wash bookings, and real-time vehicle valuations, further cement our reputation as Qatar's most innovative insurer. Supported by a strong capital position and a Board-approved ESG framework, we are driving consistent, profitable growth while delivering exceptional customer experiences."

The regional Gross Written Premiums increased to QAR 1.7 billion in Q1 2025 up 17% quarter on quarter - and now account for more than half (59%), of the Group's total Premiums, compared to less than 20% in 2021

Mr. Al Mannai concluded: "We are honored to have been recognized as 'Insurer of the Year' at the MENA II Awards 2025 for the fourth consecutive year. This achievement underscores the success of our strategic vision and operational excellence. Looking ahead, we are poised to expand our digital ecosystem, harness advanced data insights for smarter underwriting, and maintain rigorous portfolio discipline. QIC is well-positioned to capture new opportunities across Qatar and the broader MENA region, delivering sustainable value to all stakeholders."

Investment Performance

While there is currently a great deal of uncertainty and confusion surrounding tariffs and trade tensions amongst leading global economies that has impacted the global financial markets like a storm cloud, QIC continued to report stable investment and other income of QAR 229 million for Q1 2025, compared to QAR 245 million for the same period in 2024. The return on investment came in at 5%, compared to 5.3% last year.

The Group maintained a stable, well-diversified investment portfolio, aligned with its long-term strategic asset allocation.

Strategic Expansion into Saudi Arabia

As part of its broader regional growth ambitions, QIC has taken a significant step toward entering the Kingdom of Saudi Arabia (KSA), one of the region's most dynamic and underserved insurance markets. Management has presented a comprehensive proposal to establish a branch operation of Qatar Insurance Company (QIC) in the KSA - subject to regulatory approval - aimed at expanding the Group's footprint in alignment with its long-term GCC strategy.



The Saudi insurance market, projected to reach SAR 105.3 billion in gross written premiums by 2029 with a five-year compound annual growth rate (CAGR) of 8.9%, presents a compelling opportunity for QIC. The proposed branch model is designed to leverage QIC's extensive technical infrastructure and proven regional expertise, while capitalizing on supportive regulatory reforms, mandatory insurance frameworks, and strong momentum driven by Saudi Arabia's Vision 2030.

The branch will operate under regulatory capital requirements and adopt a clearly defined organizational structure and profitability model consistent with QIC's standards across the GCC. This move represents a natural extension of QIC's market leadership, operational excellence, and commitment to sustainable growth throughout the region.

Recognition for Excellence and Innovation

In January 2025, QIC was honored as "Insurer of the Year in Qatar" at the prestigious MENA II Awards (formerly MENA IR Awards), marking the fourth consecutive year of this distinguished recognition.

The award acknowledges QIC's outstanding achievements in establishing Qatar's first insurance-powered digital ecosystem, delivering innovative solutions across multiple platforms including its award-winning mobile app, web portal, and other distribution channels.

QIC's success in expanding its services to broader retail segments across Qatar and the GCC, while ensuring customer convenience, financial protection, and peace of mind, reinforces its leadership in both insurance and customer-centric innovation.

Key Focus Areas

Advancing Digital Leadership

QIC continued enhancing its digital ecosystem in Q1 with major upgrades to the QIC App. Motor insurance customers can now request rental cars directly from authorized dealerships, book car repairs, detailing and home wash services, and use the newly introduced Price Checker to assess real-time used car values. The expansion of QIC's in-app service provider network further reinforces its commitment to quality, convenience, and innovation.

The Group also showcased future-facing insurance innovations at the Web Summit - the world's largest technology conference - drawing global attention to its leadership in digital transformation. Moreover, QIC's participation of its Digital Venture Partners unit (QIC DVP) including three masterclasses in cooperation with the Qatar Research Development and Innovation Council. The masterclasses covered the state and future of the insurtech ecosystem in the MENA region, and key trends related to building and investing in insurtechs regionwide.

Additionally, travel insurance demand surged ahead of Eid, reflecting growing public confidence in QIC's digital offerings and expanding product suite.

Accelerating InsurTech and Global Partnerships

As part of its strategic expansion, QIC invested in three InsurTech startups - Jaguar Transit, MIC Global, and Digital Petroleum - to fuel future growth across the GCC, Asia, and Africa. These



investments reflect QIC's forward-looking strategy to harness emerging technologies and data-led models to transform insurance across diverse markets.

QIC also entered into a strategic partnership with Alfardan Automotive to integrate premium services into its digital journey, enhancing the experience for Qatar's growing base of luxury car owners.

Community Engagement and Cultural Stewardship

QIC reaffirmed its role as a corporate citizen by sponsoring major national events, including the 5th Katara International Arabian Horse Festival and the Doha Marathon by Ooredoo. The Group also served as official insurer of the 2025 Commercial Bank Qatar Masters, underscoring its continued support for sport, heritage, and national wellness initiatives.

Celebrating People and Legacy

QIC celebrated 20 years of success with its Oman based subsidiary, OQIC, and concluded the quarter with its Annual Long Service Awards. The ceremony honored 83 long-serving employees - including two who have contributed over 35 years of service, reflecting the strength of QIC's people-first culture and enduring legacy of excellence.

Sustainability and ESG

Aligned with Qatar's national goal to reduce greenhouse gas emissions by 25% by 2030, QIC has developed a comprehensive Environmental, Social, and Governance (ESG) framework, formally endorsed by its Board of Directors.

The Group established a dedicated ESG and Sustainability Committee to integrate sustainability principles across its underwriting and investment operations. This framework not only supports Qatar's ESG ambitions but reinforces QIC's commitment to responsible business practices, transparency, and governance excellence. By embedding sustainability into its core activities, QIC continues to lead the regional insurance sector toward a greener, more resilient future.

About Qatar Insurance Group (QIC)

Qatar Insurance Company Q.S.P.C (QIC, QIC Group) is a publicly listed insurer with a consistent performance history of 60 years and a global underwriting footprint. Founded in 1964, QIC was the first domestic insurance company in the State of Qatar. Today, QIC is the market leader and the first digital insurance company in Qatar and a dominant insurer in the GCC and MENA regions. QIC is one of the largest insurance companies in the MENA region in terms of written premium and total assets and is listed on the Qatar Stock Exchange and has a market capitalization in excess of QAR 7 billion.

For more information on QIC, please visit www.qic-group.com